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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
Készült: Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. szeptember 26-i üléséről. 
Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 
  
Polics József: Jó napot kívánok! Mindenkit nagy tisztelettel és szeretettel köszöntök a mai képviselő-
testületi ülésen, amely a 2019-2024-es ciklus utolsó képviselő-testületi ülésen. A jelenléti ívből 
megállapítom, hogy a testület határozatképes, 8 fő van jelen. Sajnos négyen betegek, így Baráthné 
Benke Nikolett, Hidegkuti Szabolcs, dr. Pál Gabriella és Schalpha Anett igazoltan hiányzik. A 
testületi ülést 15 óra 02 perckor megnyitom. A jegyzőkönyv rögzítése hagyományosan hangszalagon 
és gyors írásban történik. Nem nagy örömömre, de 13 napirendi pontot hoztunk össze a mai utolsó 
képviselő-testületi ülésre, és bármennyire próbáltam erőltetni, nem jött össze a 14., dehát ez stílszerű 
zárása az 5 éves ciklusnak. Napirendi pontra van-e valakinek még a kiküldötthöz képest javaslata? 
Ha nincs akkor kézfeltartással szavazzunk a napirendi pontokról. 
A Képviselő-testület kézfeltartással, egyhangúlag elfogadta a napirendi pontokat. 

Tájékoztatom a Tisztelt Képviselő-testületet, hogy hogy a Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági 
bizottság ülésének megtartására határozat képesség hiányában nem került sor, így a bizottság 
előzetesen nem tárgyalta az előterjesztésben a nevével megjelölt napirendi pontokat. Két bizottság 
tudta tárgyalni a mostani előterjesztéseket a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság, akik ma 
üléseztek, illetve a Humán bizottság, akik tegnap üléseztek.  

 
1. sz. napirend 

 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 
Előadó: Polics József polgármester  

 
Polics József: A szokásnak megfelelően pótlólag került kiküldésre alpolgármester úr és az én 
beszámolóm, de bízom benne, hogy mindenkinek sikerült átnéznie az anyagot. Van-e az 
előterjesztéssel kapcsolatban kérdésük? Ilyet nem látok. Kíván-e valaki hozzászólni, véleményt 
nyilvánítani?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott ésaz alábbi határozatot hozta: 

 
91/2024. (IX.26.) sz. határozat 

 
Beszámoló a lejárt határidejű határozatok végrehajtásáról 

 
 
A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése alapján – megtárgyalta és elfogadta a lejárt 
határidejű határozatok végrehajtásáról, a bizottságok munkájáról, az átruházott hatáskörben hozott 
döntésekről szóló beszámolót. 
 

1. A Képviselő-testület tudomásul veszi és elfogadja: 
−  a polgármester és az alpolgármester elmúlt időszakban végzett tevékenységéről szóló 

tájékoztatót, 
−  a polgármester átruházott hatáskörben hozott döntéseit, 
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−  az 56/2024. (V.23.) Pécsi Tankerületi Központtal fennálló vagyonkezelői szerződés 
módosításáról szóló tájékoztatást, illetve 

−  a pályázati támogatás visszafizetéséről szóló tájékoztatót a Petőfi tér kapcsán. 
 

2. Utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy a határozatok végrehajtását a nyilvántartáson vezettesse át. 
 

Határid ő:  értelem szerint.  
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

 
2. sz. napirend 

 
„Közösség-vezérelt beavatkozások a tartósan munkanélküli személyek foglalkoztatásáért 
(COMMIT2I.TU)” cím ű pályázat benyújtása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Vincze Csillát, pályázati koordinátort, a Nevelők Háza 
Egyesület elnökét, valamint Fónai Lászlót a Támasz Alapítvány részéről. Az előterjesztést a Jogi, 
ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Van-e frakcióvélemény, 
kérdés, hozzászólás igény? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 

 
92/2024. (IX.26.) sz. határozat 

 
„Közösség-vezérelt beavatkozások a tartósan munkanélküli személyek foglalkoztatásárért 

(COMMIT2LTU)” cím ű pályázat benyújtása 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, ügyrendi 
és közbeszerzési bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta a „Közösség-vezérelt 
beavatkozások a tartósan munkanélküli személyek foglalkoztatásáért (COMMIT 2LTU) című 
közvetlen brüsszeli forrás megpályázása” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 
1. A Képviselő-testület megismerte „A tartós munkanélküliség elleni küzdelem innovatív 

megközelítése” című pályázati felhívást és jóváhagyja, hogy Komló Város Önkormányzata a 
„Közösség-vezérelt beavatkozások a tartósan munkanélküli személyek foglalkoztatásáért 
(COMMIT 2LTU) című pályázatban konzorciumi partnerként részt vegyen. 

 
2. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a pályázat benyújtásához szükséges 

nyilatkozatok megtételére. 
 

Határid ő: 2024. szeptember 30. 
Felelős: Polics József polgármester 

 
Polics József: Én szeretném megköszönni a lehetőséget, hogy Komlóra is gondoltak, amikor ez a 
pályázati kiírás megjelent, hisz tartós munkanélkülieknek a foglalkoztatási lehetőséget és a munkába 
való visszavezetést célozza meg ez a ez Interreg-es pályázat. Mi minden pályázati lehetőséget 
megszoktunk ragadni, amelyben Komló város fejlődését vagy a Komlón élő emberek 
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mindennapjainak a megsegítését tudjuk célul tűzni, és megvalósítani. Bízom abban, hogy ez a 
pályázat - ami most itt 30-án kerül benyújtásra - eredményes lesz, és akkor az elkövetkezendő 3 évben 
tudunk ezen a nemzetközi pályázaton dolgozni a komlóiak, a pécsiek és a nemzetközi szereplőkkel 
ebben a munkában, mivel a dübörgő előkészületeket a 40 akárhány fokos nyárban kezdtük el. Én 
szeretném megköszönni Önöknek is és a kollégáimnak is azt a munkát, amivel el tudtunk jutni ebbe 
a fázisba ebben a nem könnyű időszakban, és ebben nem csak a meleg volt benne, hanem az egyéb 
információk. Most már csak az kell, hogy egy sikeres pályázat legyen belőle bízom abban, hogy így 
fog történni köszönjük szépen. 

 
3. sz. napirend 

 
2024. évi költségvetési rendeletmódosítási javaslat  
Előadó: Polics József polgármester  
 

Polics József: Ezt is csak a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tudta tárgyalta és a testületnek 
elfogadásra javasolja. A könyvvizsgálónak a véleménye kiküldésre került, a mai ülésen személyesen 
részt venni nem nem tud. Az előterjesztéssel kapcsolatban van-e frakcióvélemény, kérdés, 
hozzászólás igény vagy bármi? 

 

Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  

 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta: 
 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének 3/2024. (III. 6.) önkormányzati 
rendelete 

Komló Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről és végrehajtásának rendjéről szóló 
4/2023. (III.9.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés f) pontjában 
biztosított feladatkörében, az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében biztosított eredeti jogalkotói 
hatáskörében a 2023. évi költségvetésről és végrehajtásának rendjéről a következőket rendeli el: 

1. § 

(1) A Komló Város Önkormányzat 2023. évi költségvetéséről és végrehajtásának rendjéről szóló 
4/2023. (III. 9.) önkormányzati rendelet (a továbbiakban: Rendelet) 3. § (1) bekezdés a)–c) pontja 
helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A város 2023. évi költségvetésének fő előirányzatait az 1. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek 
mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 6.798.958.383 Ft 
b) kiadás főösszege: 6.803.108.283 Ft 
c) hitelfelvétel (hiány): 4.149.900Ft” 
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(2) A Rendelet 3. § (2) bekezdés a)–c) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A költségvetés felhalmozási célú előirányzatait - beleértve a beruházási, felújítási, fejlesztési célú 
pénzeszköz-átadási előirányzatokat a 3. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 1.537.822.919 Ft 
b) kiadás főösszege: 1.541.972.819 Ft 
c) hitelfelvétel (hiány): 4.149.900 Ft” 

(3) A Rendelet 3. § (3) bekezdés a) és b) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(A költségvetés működési bevételeit és kiadásait a 2. melléklet tartalmazza az alábbi főösszegek 
mellett:) 
„a) bevétel főösszege: 5.261.135.464 Ft 
b) kiadás főösszege: 5.261.135.464 Ft” 

(4) A Rendelet 3. § (4) bekezdés a)–d) pontja helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

(Az Áht. 23. §-ban előírt kiemelt előirányzatok:) 
„a) személyi jellegű kiadások: 1.755.643.408 Ft 
b) munkaadókat terhelő járulékok: 256.138.888 Ft 
c) dologi jellegű kiadások: 1.660.795.570 Ft 
d) felhalmozási kiadás és pénzeszköz-átadás 1.490.287.897 Ft” 

(5) A Rendelet 3. § (4) bekezdés f) pontja helyébe a következő rendelkezés lép: 

(Az Áht. 23. §-ban előírt kiemelt előirányzatok:) 
„ f) egyéb kiadások: 1.640.242.520 Ft” 

(6) A Rendelet 3. § (7) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(7) A költségvetés fejlesztési kiadásainak fedezetét 4.149.900 Ft összegű fejlesztési hitel is 
biztosította, melyet előzetes kormányzati engedéllyel vett fel az önkormányzat. A költségvetés 
működési hiánya többletbevétellel kerül ellensúlyozásra. A települési önkormányzatok rendkívüli 
önkormányzati támogatása jogcímén 281.340.906 Ft-ot nyertünk el. A hitellel kapcsolatos következő 
évekre áthúzódó kötelezettségek fedezete az adott évi önkormányzati adóbevételek terhére biztosított.” 

2. § 

A Rendelet 4. § (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(2) A helyi adóbevétel 1.335.984.838 Ft, amely az adósságszolgálaton túl teljes egészében a 
működési kiadások fedezetéül szolgál.” 

3. § 

A Rendelet 5. § (4) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 
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„(4) A lakóház-felújítási előirányzat összege 14.613.905 Ft. A felújítási feladatok tekintetében a 
Pénzügyi, ellenőrzési és gazdasági bizottság dönt a „városi felújítási keret” terhére a szükséges 
beavatkozások előirányzatának biztosításáról. Havária helyzet esetén a polgármester utólagos 
beszámolási kötelezettség mellett, legfeljebb 1.000.000 Ft egyedi összeg felhasználását 
engedélyezheti. A „városi felújítási keret” kizárólag önkormányzati tulajdonú ingatlanokhoz 
kapcsolódóan használható fel olyan károsodások, meghibásodások elhárítására, amelyek az 
intézményi folyamatos működést, illetve a rendeltetésszerű használatot gátolnák, különös tekintettel 
a balesetveszély elhárítására.” 

4. § 

A Rendelet 6. § (1) és (2) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(1) A költségvetés tartaléka 167.310.719 Ft-, részletezése a 10. mellékleten szerepel, amelyből: 
a) működési általános tartalék: 0 Ft 
b) működési tartalék: 167.310.719 Ft 

(2) A képviselő-testület által jóváhagyott 508.459 Ft tartalék előirányzat felhasználására a 
polgármester jogosult.” 

5. § 

A Rendelet 7. § (25) bekezdése helyébe a következő rendelkezés lép: 

„(25) A Szent Borbála Otthon Nonprofit Közhasznú Kft. (továbbiakban: Támogatott) finanszírozása 
során e rendelet 10. mellékletén tervezett 73.763.000 Ft támogatásból 27.000.000 Ft alaptámogatás 
havonta egyenletesen kerül finanszírozásra, míg a fennmaradó 46.763.000 Ft a ténylegesen kiállításra 
került elektromos áram, földgáz és távhő számlák összegének finanszírozására szolgál, havi változó 
összegű folyósítás mellett. Támogatott köteles az adott időszaki számlák benyújtásával egyidejűleg 
nyilatkozni arról, hogy került-e részére megállapításra és folyósításra központi forrásból 
energiaköltségekre többlettámogatás. Az elnyert többlettámogatás összege automatikusan csökkenti 
az önkormányzati támogatás összegét, illetve a REKI támogatás jogcímen betervezett előirányzatot.” 

6. § 

(1) A Rendelet 1. melléklete helyébe az 1. melléklet lép. 

(2) A Rendelet 2. melléklete helyébe a 2. melléklet lép. 

(3) A Rendelet 3. melléklete helyébe a 3. melléklet lép. 

(4) A Rendelet 4. melléklete helyébe a 4. melléklet lép. 

(5) A Rendelet 5. melléklete helyébe az 5. melléklet lép. 

(6) A Rendelet 6. melléklete helyébe a 6. melléklet lép. 

(7) A Rendelet 7. melléklete helyébe a 7. melléklet lép. 

(8) A Rendelet 8. melléklete helyébe a 8. melléklet lép. 
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(9) A Rendelet 9. melléklete helyébe a 9. melléklet lép. 

(10) A Rendelet 10. melléklete helyébe a 10. melléklet lép. 

(11) A Rendelet 11. melléklete helyébe a 11. melléklet lép. 

(12) A Rendelet 12. melléklete helyébe a 12. melléklet lép. 

(13) A Rendelet 13. melléklete helyébe a 13. melléklet lép. 

(14) A Rendelet 14. melléklete helyébe a 14. melléklet lép. 

(15) A Rendelet 15. melléklete helyébe a 15. melléklet lép. 

(16) A Rendelet 16. melléklete helyébe a 16. melléklet lép. 

(17) A Rendelet 17. melléklete helyébe a 17. melléklet lép. 

(18) A Rendelet 18. melléklete helyébe a 18. melléklet lép. 

(19) A Rendelet 19. melléklete helyébe a 19. melléklet lép. 

(20) A Rendelet 20. melléklete helyébe a 20. melléklet lép. 

7. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
Komló, 2024. március 6. 
 
 
 
  dr. Vaskó Ernő      Polics József 
 címzetes főjegyző      polgármester 
 
 

Végső előterjesztői indokolás 

Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 34. § (1), (4), (5) bekezdései alapján a képviselő-
testület dönt a költségvetési rendelet módosításáról, illetve ugyanezen jogszabály 43. § (1) bekezdése 
alapján a költségvetési szervek engedélyezett létszámáról. 

A költségvetési rendelet 2023. november 29-ei módosítását követően az önkormányzat részére 
támogatások kerültek megállapításra és célnak megfelelően felhasználásra. A változásokat bevételi 
és kiadási előirányzat-módosításként figyelembe kell venni. 

Polics József: Igaz, hogy itt már az év végi végrendelkezéshez kapcsolódó döntéseket nem ez a 
képviselő-testület fogja meghozni, de a mostani számadatok, azok azt mondom, hogy időarányosan 
kedvező képet mutatnak. Ami még az év elején milliárd fölötti rendkívüli önkormányzati támogatási 
igényt fogadott el a testület a márciusi költségvetés tárgyalása során, és a rendelete elfogadása só 
során az most már majdnem azt mondom, hogy be feleződött, hisz 632 millió forint a rendkívüli 
önkormányzati igény. Azt mindenki tudja, hogy a múltkori testületi ülésen egy 227 millió forintos 
rendkívüli önkormányzati támogatási igényt szavaztunk meg. Ez a pályázat időközben benyújtás 
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benyújtásra került, de ha így nézem a számokat, akkor még mindig maradt egy 400 millió forintos 
hiány, amit az elkövetkezendő időszakban kell már az új képviselő-testületnek kezelni. Úgy 
gondolom, ahogy azt az elmúlt 5 évben is megtettük, ezt reményeim szerint most is meg fogjuk tudni 
tenni, és bízom abban, hogy ez a majdnem 228 millió forintos szám mindig minél nagyobb hányadban 
fog támogatásban részesülni, és akkor már könnyebb lesz a dolgunk év végére. Köszönöm szépen a 
támogatást. 

 
4. sz. napirend 

 
Az egészségügyi alapellátás körzeteinek meghatározásáról, valamint az alapellátáshoz 
kapcsolódó ügyeleti ellátásáról szóló 23/2016. (XII.16.) önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Az előterjesztést két bizottság tárgyalta és mindkét bizottság elfogadásra javasolja, a 
Humán bizottság, illetve a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság. Van-e frakcióvélemény, van-e 
kérdés, hozzászólás igény, bármi az előterjesztéssel kapcsolatban? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 8 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta: 
 
 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének .../2024. (IX. 27.) önkormányzati 
rendelete 

Az egészségügyi alapellátás körzeteinek meghatározásáról, valamint az alapellátásokhoz 
kapcsolódó ügyeleti ellátásról szóló 23/2016. (XII.16.) önkormányzati rendelet módosításáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény. 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva, a Jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 10. § (2) 
bekezdésében kapott felhatalmazás alapján a következőket rendeli el: 

1. § 

Hatályát veszti az AZ EGÉSZSÉGÜGYI ALAPELLÁTÁS KÖRZETEINEK 
MEGHATÁROZÁSÁRÓL, VALAMINT AZ ALAPELLÁTÁSOKHOZ KAPCSOLÓDÓ 
ÜGYELETI ELLÁTÁSRÓL című 23/2016. (XII.16.) önkormányzati rendelet 
a) 8. § (1) bekezdése, 
b) 2. melléklete, 
c) 3. melléklete. 

2. § 
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Ez a rendelet 2024. november 1-jén lép hatályba. 
 
 
 
 
Komló, 2024. szeptember 26.  
 
 
 
          dr. Vaskó Ernő      Polics József 
        címzetes főjegyző      polgármester 
 
 

 
Végső előterjesztői indokolás 

Az Országos Kórházi Főigazgatóság, mint praxiskezelő a házi gyermekorvosi és a fogorvosi körzetek 
kialakításáról döntött, ezért a jogszabályi előírásoknak megfelelően a települési önkormányzatnak a 
körzethatárok megállapításáról szóló rendeletének vonatkozó rendelkezéseinek hatályon kívül 
helyezése vált indokolttá. 
 
Polics József: Itt azért csak egy pár magyarázat az előterjesztésben lévő dolgainkról, mert így a 
tárgyából ítélve elég sok minden belefér, de sok mindent tartalmaz is. Ami a legegyszerűbb része a 
dolognak az,  hogy tavaly szeptember 1-jétől az ügyeleti rendszer, amit társulási formában látunk el, 
az elkerült mint önkormányzati feladat, és valójában nem mi látjuk el, hanem a Pécsi 
Tudományegyetemen keresztül történik az ellátás,  a Komlói kórházban, illetve Pécsett. Ami még 
nagyon fontos, és az elmúlt félévben azt mondhatom, hogy az egyik kiemelt feladatunk volt 
elsősorban a házi gyermekorvosi ellátásnál a körzetek módosítása. Az 5 körzetből 4 körzetté való 
redukálás. Hála Isten megkaptuk azokat az engedélyeket, amelyek szükségesek, de a Fredlich doktor 
után Kovács doktornő is befejezte a tevékenységét, és új szituáció van már szeptember 1-je óta. Arról 
a testület döntött, hogy szeptember-októberben Herman doktor úrnál Körtvélyesben történik a 
helyettesítés, és most pedig november 1-jétől miután felszabadul a Szamos doktornőnél a 
helyettesítése, a Fledrich doktor úré, oda tervezzük áttenni a helyettesítést a leírtak időtartamában, 
november 1-jétől. Addig viszont nagy valószínűséggel már az új összetételű képviselő-testületnek - 
ha szükséges - kell az ehhez kapcsolódó további döntéseket meghozni, amelyre vonatkozó 
egyeztetések zajlanak már, de most fognak a finisbe kerülni. Köszönöm szépen. 
 

5. sz. napirend 
 
A nappali tagozaton tanulmányokat folytató orvostanhallgatók támogatásáról szóló 
14/2018.(VI.21.) sz. önkormányzati rendelet módosítása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József:  Ezt is két bizottság tárgyalta a Humán bizottság,  illetve a Jogi, ügyrendi és 
közbeszerzési bizottság, és mindkét bizottság elfogadásra javasolja, Itt most az előző ügyeletnél 
elmondottak érvényesek. Alapvetően a rendelet megmarad, csak a a nevek változnak, tehát a Pécsi 
Tudományegyetem Klinikai Központ Komlói Kórház és a az egyéb idevonatkozó különböző §-okban 
lévő pontok fognak ilyen értelemben változni, más változás nincs. 
Van-e ezzel kapcsolatban bárkinek kérdése, hozzászólása?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
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A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 8 igen szavazattal egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta:  

Önkormányzata Képviselő-testületének 16/2024. (IX. 27.) önkormányzati rendelete 

A nappali tagozaton tanulmányokat folytató orvostanhallgatók támogatásáról szóló 14/2018. 
(VI.21.) sz. önkormányzati rendelet módosításáról 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában és 
a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § (2) bekezdésében 
meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 

1. § 

A NAPPALI TAGOZATON TANULMÁNYOKAT FOLYTATÓ ORVOSTANHALLGATÓK 
TÁMOGATÁSÁRÓL című Komló Város Önkormányzat Képviselő-testületének 14/2018 (VI.21..) 
önkormányzati rendelete 8. § (2) és (3) bekezdése helyébe a következő rendelkezések lépnek: 

„(2) Az ösztöndíjban részesült személy köteles a szükséges képesítés megszerzésétől számított 3 éven 
belül a végzettségének megfelelő, Komló Város Önkormányzata vagy a Pécsi Tudományegyetem 
Klinikai Központ Komlói Kórház által felajánlott komlói munkalehetőség esetén Komló város 
egészségügyi alapellátásában, illetve a Pécsi Tudományegyetem Klinikai Központ Komlói 
Kórházban elhelyezkedni, továbbá legalább az ösztöndíj folyósításával megegyező ideig 
munkaviszonyát fenntartani. 

(3) A (2) bekezdés szerinti munkalehetőségről Komló Város Önkormányzata - a Pécsi 
Tudományegyetem Klinikai Központ Komlói Kórház közreműködésével - írásban értesíti az 
ösztöndíjban részesült személyt, aki köteles a munkalehetőséget haladéktalanul elfogadni.” 

2. § 

Ez a rendelet a kihirdetését követő napon lép hatályba. 
 
 
 
Komló, 2024. szeptember 26. 
 
 
 
 
   dr. Vaskó Ernő     Polics József 
  címzetes főjegyző     polgármester 
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Végső előterjesztői indokolás 

A nappali tagozaton tanulmányokat folytató orvostanhallgatók támogatásáról szóló 14/2018. 
(VI.21.) sz. önkormányzati rendelet (továbbiakban: Rendelet) felülvizsgálata megtörtént. Az 
egyes egészségügyi, egészségbiztosítási és gyógyszerészeti tárgyú törvények módosításáról 
szóló 2023. évi XIX. törvény értelmében 2023. július 1-től a Komlói Egészségcentrum a Pécsi 
Tudományegyetem Klinikai Központjának részeként működik tovább, mely az egészségügyi 
intézmény nevének megváltozását is eredményezte. Az egészségügyi intézmény, Pécsi 
Tudományegyetem Klinikai Központ Komlói Kórház névre módosult. E tekintetben az 
egészségügyi intézmény neve a rendeletben is átvezetésre kerül. 

6. sz. napirend 
 
Az önkormányzati szakképzés ösztöndíjtámogatásról szóló 13/2016. (V.27.) önkormányzati 
rendelet hatályon kívül helyezése 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Ezt az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és 
elfogadásra javasolja. Van-e kérdés, frakció vélemény, hozzászólási igény? Ilyet nem látok. 
Valójában a dátumból is látszik, hogy itt már egy 2016-os rendeletünkről van szó, amikor még a 
vájárképzés indult, és beraktunk különböző szakmákat a rendeletünkbe, mint támogatandó 
feladatot. Azonban itt teljesen megváltozott a szakképzésnek a dolga, ezért is az a javaslat a testület 
előtt, hogy most, mivel a szeptemberben induló szakmák között sem volt olyan szakma, amelyik a 
rendeletünkben van, tehát nem tudunk támogatást nyújtani, ezért került be a határozati javaslatok 
közé az, hogy elő kell készíteni a megfelelő fórumokon való egyeztetés után az új szakképzési 
támogatási rendeletet, amely a jövő évben induló oktatási évtől már alkalmazható legyen.  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a rendelet-tervezetet, melyet a Képviselő-testület minősített 
többséggel, 8 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi rendeletet alkotta: 

Komló Város Önkormányzata Képviselő-testületének 17/2024. (IX. 27.) önkormányzati 
rendelete 

Az önkormányzati szakképzési ösztöndíj támogatásáról szóló 13/2016. (V. 27.) 
önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezéséről 

Komló Város Önkormányzat Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk (2) bekezdésében 
meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörében, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
és a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi CLXXXIX. törvény 10. § (2) 
bekezdésében meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
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1. § 

Hatályát veszti az AZ ÖNKORMÁNYZATI SZAKKÉPZÉSI ÖSZTÖNDÍJ TÁMOGATÁSÁRÓL 
című 13/2016. (V.27.) önkormányzati rendelet. 

2. § 

Ez a rendelet 2024. október 1-jén lép hatályba. 
 
 
 
Komló, 2024. szeptember 26. 
 
 
 
 
   dr. Vaskó Ernő     Polics József 
  címzetes főjegyző     polgármester 
 

 
Végső előterjesztői indokolás 

A Baranya Vármegyei Szakképzési Centrum Komlói Technikum, Szakképző iskola és Kollégium 
intézmény tájékoztatása szerint a Rendeletben meghatározott – támogatásban részesülhetett - vájár, 
ipari gépész, női szabó, és asztalos szakmákra a 2024/2025 tanévre vonatkozóan nem történt 
beiratkozás, illetve a korábbi években sem volt jelentkező. Mindezekre tekintettel szükséges a 
rendelet hatályon kívül helyezése.  
 
Ezután a polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 
igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

93/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

Az önkormányzati szakképzési ösztöndíjtámogatásról szóló 13/2016. (V.27.) sz. 
önkormányzati rendelet módosítása 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta „Az önkormányzati szakképzési 
ösztöndíjtámogatásról szóló 13/2016. (V.27.) önkormányzati rendelet hatályon kívül helyezése” 
című előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1.) A Képviselő-testület - Komló városában működő cégek, vállalkozások 
munkaerőigényeinek figyelembevételével, a szakképzésben tanulók támogatása céljából - 
a 2025/2026-os tanévtől alkalmazandó, önkormányzati szakképzési ösztöndíjrendszert 
kíván létrehozni.   
 

2.) A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az önkormányzati szakképzési 
ösztöndíjrendszer alapításához kapcsolódó egyeztetéseket folytassa le, valamint az 
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önkormányzati szakképzési ösztöndíjrendszer szabályairól szóló rendeletet-tervezetet 
legkésőbb 2025. március 31. napjáig terjessze elő.  
 
Határid ő: 2025. március 31.  
Felelős: Polics József polgármester 

 
7. sz. napirend 

 
Nemzeti Művelődési Intézet helyiségbérleti kérelme 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Tisztelettel köszöntöm Kurucz Ildikót. Köszöntöm Aranyos Lászlót, a Kaptár 
vezetőjét. Ezt az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta. A 2. határozati 
pontra az alábbi módosítást javasolja a Képviselő-testületnek elfogadásra. A Képviselő-testület 
hozzájárul az 1. pontban meghatározottak szerinti bérleti szerződés határozott időre, 2025.04.30-
ig történő megkötéséhez. A bérleti szerződés kezdő időpontja 2024.10.15. A többi része marad, 
hogy a bérleti szerződés a képviselő-testület illetékes bizottságának írásbeli hozzájárulásával 
ismételten több alkalommal is megköthető, az 1., 3. és a 4. határozati pontot változatlan 
tartalommal javasolja a bizottság elfogadásra.  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot a módosítással egyben, melyet a 
Képviselő-testület 8 igen szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
 

94/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

Nemzeti Művelődési Intézet helyiségbérleti kérelme 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztése, a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság véleménye alapján – megtárgyalta a „Nemzeti Művelődési Intézet helyiségbérleti 
kérelme” tárgyú előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület jóváhagyja, hogy a Komlói Kaptár Művelődési Központ a 
telephelyeként működő, Komló, 48-as tér 1/A. sz. alatti Közösségek Háza emeletén 
lévő kb. 40 m2 nagyságú helyiséget bérbe adja a Nemzeti Művelődési Intézet részére 
Térségi Kulturális Iroda működtetése céljából. 
 

2. A Képviselő-testület hozzájárul az 1. pontban meghatározottak szerinti bérleti 
szerződés határozott időre, 2025. április 30. napjáig történő megkötéséhez. A bérleti 
szerződés kezdő időpontja: 2024.10.15. 
A bérleti szerződés – a képviselő-testület illetékes bizottságának előzetes írásbeli 
hozzájárulásával – ismételten, több alkalommal is megköthető. 
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3. A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy a Nemzeti Művelődési Intézet a 
Komló, 48-as tér 1/A. sz. alatti ingatlant (Közösségek Háza) telephelyként 
feltüntesse. 
 

4. A Képviselő-testület utasítja a jegyzőt, hogy döntéséről a kérelmezőt 
tájékoztatásáról, valamint felhatalmazza az intézményvezetőt a bérleti szerződés 
aláírására. 

 
Határid ő: 2024. október 31. 
Felelős:  dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 

   Aranyos László intézményvezető 
    
Polics József: Én úgy gondolom, hogy mondhatjuk nyugodtan, hogy a Nemzeti Művelődési 
Intézettel az önkormányzatnak, az intézménynek kiváló a kapcsolata már évtizedek óta. Valójában 
ez a térségi feladat mondhatom, hogy a mi ötletünk alapján indult el már korábban is, és eddig 
„kicsiben működött” szászvári telephellyel én örülök neki, hogy a Mecsek északi oldalán tovább 
szélesedett a feladat, és ezáltal plusz embere és plusz helyiségre volt szükség. Örülök neki, hogy 
Komlót választották telephelyül ez is jelent valamit számunkra, nemcsak egy pici bérleti díj 
bevételt, hanem a térségi szerepünknek a további erősödését a közművelődési és a kulturális 
területen.  

 
8. sz. napirend 

 
Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2024. évi rendezvényeiről 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Rosszul saccoltam, mert a Béni Gábornak azt mondtam, hogy fél 4-re érkezzen, de 
úgy látom még nem érkezett meg, pontosan érkezik. Az előterjesztést a Humán bizottság tárgyalta 
és elfogadásra javasolja. Van-e a az előterjesztéssel kapcsolatban kérdés, hozzászólás igény, 
bármi? Ilyet nem látok. Az előterjesztésben részletesen le van írva az összes program, ami ehhez 
az egy hetes, de finisét tekintve 2 és fél napos rendezvényhez kapcsolódott. A költségekkel együtt 
én örülök annak, hogy ismét sikerült forrásokat szerezni a rendezvény ilyen színvonalon történő 
megtartása érdekében. A szerződésünk ezzel a Béni Gábor csapatával lejárt, ezért is került be a 3. 
határozati javaslat, amely a következő időszakra vonatkozó előkészítési munkálatokat határozza 
meg. Az új testületnek gyorsan kell ebben a kérdésben is lépni, ki korán kel aranyat lel, de ki korán 
lép, az költségeket takarít meg. Úgy látom, hogy az elmúlt pár évben azért ezek a költségek 
jelentősen megnövekedtek.  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
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95/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2024. évi rendezvényeiről  

A Képviselő-testület - a polgármester előterjesztése alapján, a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével - megtárgyalta a „Beszámoló a Komlói Bányásznapok 2024. évi 
rendezvényeiről” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte és elfogadja a 2024. évi Komlói Bányásznapok 
programjairól szóló beszámolót, egyúttal köszönetét fejezi ki a szervezőknek a 
rendezvények sikeres lebonyolításáért. 
 

2. A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki az Eszperantó téri, Városház téri és a 
Sportközpont-Buszpályaudvar közti parkoló területén megrendezett programok 
lebonyolításáért az Acona rendezvényszervezőnek. A Képviselő-testület megállapítja, hogy 
a vállalkozó a szerződésben foglalt feladatokat teljesítette.  
 

3. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a Komlói Bányásznapok 2025-2029. évi 
rendezvényeinek megszervezésére vonatkozó megállapodás előkészítéséhez a szükséges 
tárgyalásokat folytassa le.   
 
Határid ő:  2024. december 31. 
Felelős:  Polics József polgármester 

 
Polics József: Köszönöm az intézmény minden dolgozójának a munkáját, köszönöm Béni 
Gábornak és csapatának a munkáját. Mint ahogy mondtam ezzel lezárult egy olyan időszak, 
amelyben teljesen más formában bonyolítottuk az előző időszakhoz képest a Bányász napi 
rendezvény sorozatot. Egy csomó új dolog jött be, számtalan olyan dolgot tudtunk megvalósítani, 
amit magunk nem tudtunk megtenni, és teljesen átalakult ezen szerződéses jogviszony ideje alatt 
ez a rendezvénysorozat. 
 

 9. sz. napirend 
 
A Komló-Habilitas Nonprofit Közhasznú Kft. társasági szerződésének módosítása, valamint 
a felügyelőbizottságot érintő döntések meghozatala 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Az előterjesztést a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra 
javasolja. Remélem az előterjesztést mindenki megkapta, mely pótlólag került kiküldésre. Van-e 
az előterjesztéssel kapcsolatban frakcióvéleményt kérdés, hozzászólás igény, bármi?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
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96/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

A Komló-Habilitas Nonprofit Közhasznú Kft. társasági szerződésének módosítása, valamint 
a felügyelőbizottságot érintő döntések meghozatala 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta „A Komló-Habilitas Nonprofit 
Közhasznú Kft. társasági szerződésének módosítása, valamint a felügyelőbizottságot érintő 
döntések meghozatala” tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte a Komló-Habilitas Termelő és Értékesítő Nonprofit 
Közhasznú Kft. 2024. szeptember 20-i taggyűlése által hozott 1-3/2024. (09.20.) számú 
határozatokat, amelyekre a polgármester a döntéshozatal során – Komló Város 
Önkormányzat képviseletében – igenlő szavazatokat adott le.  
 

2. A Képviselő-testület utólag jóváhagyja az 1. pontban rögzített döntéshozatalok során a 
polgármester – Komló Város Önkormányzat nevében – leadott szavazatait, valamint 
felhatalmazza a polgármestert, hogy a társasági szerződés módosítása, illetve a kapcsolódó 
cégmódosítási eljárás során szükséges nyilatkozatokat az önkormányzat képviseletében 
megtegye. 

 
10. sz. napirend 

 
A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által 
leadott szavazatok jóváhagyása 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: A Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tárgyalta és elfogadásra javasolja. Itt 
volt 6 darab határozathozatal ebben a nem kicsi vagyonú szervezetben. Mi 5.000.000 forintos 
részvénnyel vagyunk benne most már jó pár évtizede, és ezáltal minden alkalommal részt veszünk 
a közgyűlésnek a munkájában.  
Van-e frakcióvéleményt kérdés, hozzászólási igény? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt.  
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta:  
  

97/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. írásbeli határozathozatala során a polgármester által 
leadott szavazatok jóváhagyása 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta „A Dunántúli Regionális Vízmű Zrt. 
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írásbeli határozathozatala során a polgármester által leadott szavazatok jóváhagyása” című 
előterjesztést, és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte az előterjesztéshez mellékelt 12-17/2024. sz. közgyűlési 
határozati javaslatokat, amelyekre a polgármester írásbeli határozathozatal során - Komló 
Város Önkormányzat részvényes képviseletében - igenlő szavazatokat adott le.  
 

2. A Képviselő-testület utólag jóváhagyja az 1. pontban rögíztett írásbeli döntéshozatalok 
során a polgármester – Komló Város Önkormányzat nevében – leadott szavazatait.  

 
 Határidő: 2024. szeptember 26.  
 Felelős: Polics József polgármester 
 

11. sz. napirend 
 
Egészségügyi alapellátást érintő döntések meghozatala 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: A határozati javaslatnak a 4. pontja módosul, amit ezzel a módosítással tárgyalt már 
a Humán bizottság, amelynek lényege az, hogy a 4. pont az alábbiak szerint módosul: a 
helyettesítést végző orvos általános helyetteseként Dr. Mammel Barbara helyett dr. Herrmann 
Zoltán kerül megjelenésre, dr.Szamos Gyöngyit helyettesíti. Tehát a bizottság ezzel javasolja 
elfogadásra. Van-e az előterjesztéssel kapcsolatban bárkinek kérdése, hozzászólás igénye? 
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

98/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

Egészségügyi alapellátást érintő döntések meghozatala 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Humán Bizottság véleményének 
figyelembevételével - megtárgyalta az „Egészségügyi alapellátást érintő döntések meghozatala”  
tárgyú előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület tájékozodott az Országos Kórházi Főigazgatóság, mint praxiskezelő 
házi gyermekorvosi és fogorvosi körzetek kialakítására tárgyában hozott intézkedéseiről. 
A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy a körzetmódosítások lakosság részére 
történő tájékoztatásáról gondoskodjon.  
 
Határid ő:  2024. október 25.  
Felelős: Polics József polgármester 
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2. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy Komló Város Önkormányzat és a 
fogorvosi, valamint a házi gyermekorvosi tevékenységet végző egészségügyi szolgáltatók 
között 2024. november 01. napjától hatályos, új feladat-ellátási szerződések 
előkészítéséhez kapcsolódó egyeztetéseket lefolytassa, valamint felhatalmazza, hogy a 
feladat-ellátási szerződéseket a törvényi elősírásoknak megfelelve, lehetőség szerint a 
korábbi szerződésekkel lényegileg egyező tartalommal aláírja.  

 
Határid ő:  2024. október 15.  
Felelős: Polics József polgármester 

 
3. A Képviselő-testület tájékozódott az I. számú, 020095048 azonosítójú házi gyermekorvosi 

körzet feladatainak ellátására vonatkozó lehetőségekről és a feladat egészségügyi szolgálati 
jogviszony keretében, saját dolgozókkal történő ellátását hagyja jóvá az alábbiak szerint: 

- A Képviselő-testület dönt arról, hogy a I. számú,  020095048 azonosítójú körzet ellátását 
3 fő 4 órás részmunkaidős egészségügyi szolgálati jogviszonyban foglalkoztatott 
alkalmazottal látja el 2024. november 01. napjától határozatlan ideig, oly módon, hogy a 
jelenleg 4. sz. (020095052 azonosító számú) házi gyermekorvosi körzetben tartós 
helyettesítést végző dr Szamos Gyöngyi doktornő és 2 fő asszisztenciája egészségügyi 
szolgálati jogviszonyra vonatkozó kinevezését 2024. november 01. napjával módosítja, az 
I. sz, 020095048 azonosító számú házi gyermekorvosi körzet ellátására vonatkozóan.  

- A Képviselő-testület tudomásul bír arról, hogy az előzetes számítások alapján az I. sz, 
020095048 azonosító számú házi gyermekorvosi körzet feladatainak ellátása során 
felmerülő költségekre - személyi jellegű juttatás és járulék, valamint működési kiadások - 
a Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő által folyósított finanszírozás várhatóan 
fedezetet nyújt.  
 

4. A Képviselő-testület az I. sz, 020095048 azonosító számú házi gyermekorvosi körzet tartós 
helyettesítésének rendelési idejét az alábbiak szerint hagyja jóvá:  
Feladatellátó: dr. Szamos Gyöngyi és megfelelő végzettséggel rendelkező mindenkori 2 fő 
asszisztenciája 4 órás egészségügyi szolgálati jogviszony keretében  
Rendelés ideje:  

Hétfő: 12:15-14:15 
Kedd: 11:45-14:45 
Szerda: 14:15-15:15 
Csütörtök: 10:45-13:45 
Péntek: 11:45-13:45 
 

 Tartós helyettesítést végző orvos általános helyettese: dr. Hermann Zoltán 
 

A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az egészségügyi szolgálati 
jogviszonyra vonatkozó munkáltatói intézkedéseket tegye meg és minden szükséges 
okiratot aláírjon.  

 
5. Komló Város Önkormányzat az I. sz, 020095048 azonosító számú házi gyermekorvosi 

körzet ellátásának helyszínéül a 7300 Komló, Tompa M. u. 13. sz. alatti gyermekorvosi 
rendelőt jelöli ki, és felhatalmazza a polgármestert, hogy a feladat ellátáshoz szükséges 
orvosi rendelő bérlésére, valamint az ott rendelkezésre álló eszközök és kellékek 
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használatára vonatkozóan szerződést/szerződéseket kössön a Nemzeti Egészségbiztosítási 
Alapkezelő által folyósított finanszírozási összeg maradványának mértékéig.  

 
6. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy az I. sz, 020095048 azonosító 

számú házi gyermekorvosi körzet ellátására vonatkozó – 2024. november 01. napjától 
hatályos - működési engedélyt kérelmezze a Baranya Vármegyei Kormányhivatal Komlói 
Járási Hivatal Népegészségügyi Osztályánál, felkéri továbbá, hogy a Nemzeti 
Egészségbiztosítási Alapkezelő részére a finanszírozási szerződés módosításához szükséges 
dokumentumokat küldje meg.  
 
Felelős Polics József polgármester 
Határid ő:  2024. október 4.   

  
7. A Képviselő-testület – a működési engedély kérelmezéshez szükséges - 30.000- Ft összegű 

igazgatási szolgáltatási díjat a 2024. évi önkormányzati költségvetés egyéb dologi 
előirányzata terhére biztosítja.  

 
Felelős:  Polics József polgármester 
Határid ő:  2024. szeptember 30.  
 

8. A Képviselő-testület a 020095052 azonosító számú házi gyermekorvosi körzet 
megszüntetése okán az önkormányzat engedélyezett létszámát 3 fővel csökkenti 2024. 
november 01. napjától.  
 

9. A Képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert, hogy jelen határozatban foglaltak 
végrehajtása érdekében minden egyeztetést folytasson le, minden szükséges nyilatkozatot 
megtegyen és okiratot aláírjon.  
 

10. A Képviselő-testület utasítja a címzetes főjegyzőt, hogy az engedélyezett létszám és a 2024. 
évi költségvetést érintő előirányzat változások átvezetéséről, a költségvetési rendelet soron 
következő módosításakor gondoskodjon. 

 
Felelős dr. Vaskó Ernő címzetes főjegyző 
Határid ő:  2024. november 30.  

 
12. sz. napirend 

 
Beszámoló a Komló Város Önkormányzat tevékenységeiről a 2019-2024. évi ciklusra 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Az előterjesztés 5. számú mellékletében szereplő településrészi önkormányzatok 
döntéseiről szóló kimutatás táblázatában Kisbattyán részönkormányzat összesített határozatainak 
száma tévedésből nem került feltüntetésre, a 2019-2024 közötti időszakban a határozatok száma 
összesen 24 darab. Az előterjesztést két bizottság tárgyalta a Humán bizottság és a Jogi, ügyrendi 
és közbeszerzési bizottság és mindkét bizottság elfogadásra javasolja. Egy szép, részletes anyag, 
mindenre kiterjedő. Van-e kérdés, vélemény, hozzászólási igény? Megadom a szót alpolgármester 
úrnak.  
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Kispál László: Az írásos beszámoló, polgármester úr beszámolója. Azért álljunk meg egy szóra 
egy pár percre, mert az mégiscsak egy ciklust zárunk. Ez egy felemás ciklus volt, és érdekes ciklus 
volt. Én tegnap már a és tegnapelőtti bizottsági ülésen elmondtam egy pár dolgot, itt egyeseknek 
ma is itt is ismétlésnek fog tűnni, de mégis azért egészítsük ki a dolgokat, hiszen elbúcsúzunk, és 
egy sikeres 5 évet zárunk magunk mögött. Talán vissza is kéne emelni ennek az 5 évnek a fényében 
azt a többséget, azt az akaratot, amelyik megjelent ennek az 5 évnek a sikerében. Kevés az a ciklus, 
nem is volt még ilyen, ez volt az első, amikor a polgármester személye és a hozzá köthető frakció 
nem tudott többséget biztosítani. Talán meg is volt mindenkiben az a félelem, hogy hogyan 
működik majd ez a Képviselő-testület, hiszen benne vagyunk egy olyan év, olyan ciklus kezdetén, 
amelyik beruházásokat indít, jelentős része már úton volt, és ezt be kell fogadni. Ránk szakadt egy 
covid, egyes válságok, és ez milyen módon kerül befejezésre. Nem véletlen, hogy volt félelem a 
többséget adó KÖT frakcióban is, ezt hogyan fejezi be. A megjelenő nem 10-20, hanem több 100 
milliós hiányok egyes beruházásoknál teljesülnek-e a megkapott ígéretek után, ezek a pénzek 
megjönnek-e, és nem torzó lesz-e egyik-másik beruházás. Ne felejtsük el, nagyon sok jóléti, 
jelentős lakossági közérzetet javító beruházásokról van szó. Említsük a piacteret, buszpályaudvart, 
Petőfi teret, és bármelyik, ha nem lesz befejezve, jogosan adhatott volna felháborodásra okot az 
embereknek. Történtek negatív dolgok, amit nem sikerként könyveltünk el, amibe kénytelen 
voltunk belemenni. Bár a végén talán mégis azt mondhatjuk, hogy valamiben mégiscsak sikert 
értünk el. Ilyen volt a lámpa lekapcsolás. Tudjuk a válságos időszakot, tudjuk azt a 
kényszerhelyzetet, ami ránk kényszerítette, és tudtuk azt a feszültséget, amit a többséget adó és a 
felelősséget vállaló KÖT frakciónak is az egyetértése kellett, hogy ez a lakosság megértését 
megtalálja, a lakosság ezt elfogadhassa.  Talán a végén ebből, hogy megkaptuk a támogatásukat 
még sikert érjünk el, hiszen egy lámpa korszerűsítési rendszert fejeztünk be ezzel és a jövő 
szempontjából jelentős előrelépés. Emlékezzünk azokra a beruházásokra, amik a kezdetektől 
valósultak meg, gyorsan felsorolom futófolyosó, centerpálya lent a KBSK pályán, Béta-i elkerülő, 
út kisbattyáni út, Gárdonyi út, bár ez képviselői keretből valósult meg, de egyetértés történt, amikor 
kellett a képviselők áldozták a saját forrásaikat is annak érdekében, hogy a felelősségérzet 
megjelenik, és ezeket is befejezzük és létrehozzuk. Ugyanilyen lesz lassan a Vájáriskola út is, mert 
ott is az én keretemből fog megvalósulni, amit még bent hagyok a költségvetésben Körtvélyesi út, 
és ha néha még terhelt is egyik-másik azokkal a gondokkal, amik később megjelentek, de azért 
nagy siker az a Határ úti útszakasz, amelyik közelebb hozta Körtvélyest a városhoz. A Múzeum, 
Kaptár, Juhász Gyula utca, annak a teljes útfelújítása, és a játszóház a végén. Ne feledjük el 100 
milliót meghaladó kötelezettségünk volt, ha ez nem valósul meg, hiszen egy rekultivációs 
kötelezettség a ciklus elején utolért bennünket vagy utolért volna, hogyha nem így valósul meg. 
Pumpa pálya Körtvélyesben, buszpályaudvar, piac, 48-as téri játszóház, szilvási, dávidföldi, 
Móricz Zsigmond utcai sportpályák. A szilvásit már örököltük, a végénél voltunk, de a ciklus 
elejére esett. Petőfi teret mondtam. Közvilágítás korszerűsítése. Hadd mondjam, hogy ezek 
háttérből mégis kikívánkozók. Egy KÖT frakció azzal a tudattal, hogy a városban a többséget ad, 
a felelősséget vinnie kell, és meg kell szavaznia, azért feszültséget okozott és természetesen ezzel 
a belső vitákkal is mellé álltunk a végén, - amit az előbb már kifejtettem -, hogy még sikerként 
könyvelhettük ezt el. Folyik a szilvási bölcsőde bővítése, a KBSK 100 ünnepi sorozatát saját 
forrásból és bizottsági elnökök, illetve külső források segítségével valósítottuk meg. Elindult a 
KBSK sport turisztikai fejlesztési programja, legalább tervezési szinten, talán egyszer az is 
megvalósul. Biztos a következő ciklus lesz a házigazdája, hiszen most már ez a ciklus már nem 
fejezi be, de a remények megvannak rá. A fürdőépület, és azért hagytam ezt a végére, mert sokszor 
emlegetjük azt, hogy egy bányabezárás, egy monokultúra eltűnése, hiszen bármit mondhatunk, 
hogy egy állami vállalatot így vagy úgy bezártak, egy monokultúra tűnt úgy el, hogy a járulékos 
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üzemek is ehhez kapcsolódtak. Akár egy mélyfúrók, akár egy anyagellátó, egy gépkocsis üzem, ez 
is a bánya része volt, és ezzel a monokultúra. Iszonyatosan szenvedett a város ettől a állami 
döntéstől, és elindult, ha ez tudatos annál jobb, ha ehhez elismerés föntről a kormány részéről, 
annál jobb, de a fürdőépület vagy a Juhász Gyula egyfajta kárpótlásként jelenhetett meg a városban, 
hiszen ennek a megjelenése egyfajta késői, de mindenképpen örömteli kárpótlás. Hadd mondjam 
el, hogy milyen átalakításban vettünk még részt. Ehhez is a többségi akarat kellett, hogy támogassa, 
talán még elő is hozta, talán kezdeményezés része is volt. A lakásbérleti díjakat is tizenévek után 
kellett rendezni, ez egy politikai veszélyes dolog volt, de megkönnyítettük a következő ciklusoknak 
a dolgát, mi rendeztük ezeket a sorokat, és a következő ciklus majd inflációs mértékkel, 
beavatkozás nélkül képes fogadni ennek a örömét, a nagyobb árbevételt és a lakás mobilitásban, a 
lakás fenntartásban, a Városgodnokság bevételi forrásában jelentős biztosítékot ad. Átalakítottunk 
egyes ingatlan bérleti viszonyokat is, gondoljuk Sikondára. Évente 6.000.000 forintba került, hogy 
Sikondát birtokoltuk, és bizony vesztettünk azzal, hogy nem mondhatjuk, hogy Sikonda minden 
nap a mienk, de amennyit használnunk kellett, annyi jelen van a város életében. Ez nekünk évente 
10 milliós bevételt jelenthetett. a Városgondnokság lehetőségét biztosítva. Nagyon veszélyes volt 
a lakásoknál a Városgondnokságnál biztosított 4.000.000 Ft biztosítása, az elfutó árak mellett 
kellett volna növelnünk, azt mondja 4.000.000 forint helyett 10, 20 már 40, hiszen olyan 
nagyszámú lakásállomány került vissza, és került mobilitásra ebben az évben sok család örömére, 
akik lakáshoz jutottak, hogy azt kell mondani, hogy megcseréljük, megfordítjuk a forrást, és ezen 
túl a beköltöző ad forrásokat ahhoz, hogy ő bemehessen. Felújítja, talán meg is becsüli, és az első 
információk, amik most eljutottak hozzánk az elmúlt időszakban, ezek működnek. Volt ilyen is, 
hogy befejezetlen ingatlan, sok éve üresen álló és végre akkor hozzányúlható ingatlan volt a Nagy 
László úti mögötti ingatlanok értékesítése. Durván 4.000.000 Ft-os árbevétel és több család ma 
boldogan lakja a magántőkével együttműködve. Mi értékesítettük. ők felújították, és családot 
költöztettek be, szóval volt öröm. Volt bánat, amikor lámpákat kapcsoltuk le, talán meg is büntették 
a KÖT frakciót ezért, talán számított ez is a választások eredményében, hogy a két frakció ebben 
partner volt, de felelősséggel tette. Azt tette, hogy ez a város működőképessége így tartható fenn, 
akkor kapunk kormányzati támogatást a lekapcsolás után, hogyha mi is megmutatjuk, hogy tudunk 
takarékoskodni. Talán nem fáztak az óvodában annyira a gyerekek, mert nem kellett akkora 
fűtéscsökkentést elérni, és egyéb más területen. Itt megkaptunk egy támogatást, és ez átment egy 
korszerűsítésbe. Én azt gondolom, hogy úgy megyünk el ebből a testületből, hogy az a többség, 
amelyik néha, és most ezt láthatták a kívülállók, hogy nem csak a költségvetésben, egyes napirendi 
pontokban teljes egyetértéssel szavaz, ez mögött viták, néha harag, talán még frakcióból kizárás is 
megjelent, hogyha ennek tudhatjuk be, de eredményes volt. Én azt mondom, hogy legyen a KÖT 
frakció büszke arra, hogy többséget adott a testületbe, legyen büszke a FIDESZ és a KÖT frakció, 
hogy barátok tudtak maradni, és felelősséggel tudtak dönteni. Illik egy ciklus végén úgy 
elköszönni, hogy mi ezt adtuk és ha a következő ciklus ennyi beruházással áll a város élére, és 
ennyi beruházással segít a városnak, akkor a végén talán még azt kérjük, hogy egy kacsalábat 
tegyek még a város alá, mert már csak az lesz a vége, amit be kell fejezni. Sikeresek voltunk, 
gratulálok a többségnek, gratulálok a FIDESZ-nek, a polgármesternek, hogy képes volt 
kisebbségből végig vezetni a várost ezen a nehéz cikluson, és én örömmel állok fel. Sok sikert a 
következő generációnak! Köszönöm. 
 
Polics József: Köszönöm szépen Alpolgármester úrnak a hozzászólását. Ehhez az előterjesztéshez 
nem tudom, kíván-e még valaki hozzászólni, véleményt nyilvánítani? Én ehhez a napirendhez csak 
néhány dolgot mondanék most már, mert alpolgármester úr a lényegét az előterjesztésnek 
elmondta, és ki is egészítette. Majd én zárásképpen szeretnék pár gondolatot elmondani ehhez az 
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5 éves ciklusról, az én, a mi frakciónk megközelítésén vagy szemüvegén keresztül. Én azt javaslom 
mindenkinek, vannak sokan, akik szörföznek az interneten, ezek az előterjesztések fönt vannak, 
arra törekedtünk a kollégákkal, hogy három egységben is készüljön el ennek a ciklusnak a 
beszámolója. A három is meghatározó egység, az első a Polgármesteri Hivatal, ahol az összes 
dolognak a előkészítése történik. A következő meghatározó egység a város működése 
szempontjából a komlói Városgondnokság. A 3. egység, amelyhez általánosságban azt 
mondhatom, hogy az intézményrendszer és annak működése tartozik a közétkeztetéstől az 
intézményi működések problematikáján át, az pedig a Gazdasági Ellátó Szervezet. Itt projekt 
szintekre, járda négyzetméterekre lebontott. részletes beszámoló van forintokkal az 
előterjesztésben. Igen, legyünk büszkék arra, hogy ez ebbe a beszámolóba bekerülhetett már, ezek 
megvaló megvalósultak, amit alpolgármester úr nem említett, igaz, hogy a küszöbön van még, nem 
történt meg az átadása, de egy nagyberuházás, a kézilabda munkacsarnok. Én csak azt vettem észre 
a szinte taxatíve felsorolásban, amibe a nagyok szerepeltek. Igaz, hogy az állami beruházás, de 
mondhatjuk azt, hogy egyházi beruházás volt a Kodály Iskola is, de „nincsenek kerekei” az 
intézménynek, tehát az is ugyanúgy, ahogy a kézilabda munkacsarnok, az is itt fog maradni a 
városban és gazdagítani fogja a várost. Ez egy részletes beszámoló az elmúlt időszakról, és 
valójában ez a határozati javaslat is erről szól, és megköszöni mindenkinek a munkát. Szavazzunk 
róla! Ismét alpolgármester úré a szó. 
 
Kispál László: Bocsánat, én egy dolgot így fölírtam magamnak, de mégis, ahogy mondogattam, a 
kínos döntések között volt egy rettentő kínos döntésünk még, és ez ne maradjon szó nélkül, mert 
ezért a jövő generációja, a következő testületeknek talán visszapótlása, ez a vízmű döntése. Azért 
még ne felejtsük el, a mi testületünk közel 2 milliárdot vesztett a város vagyonértékéből. Ez nem 
egy jó döntésünk volt, hanem egy kényszer döntésünk volt. Ott megvolt a felelősség, de ezt a 
kényszer hozta magával. Ma már más lenne a helyzet, ha tudnák a mai díjszabásoknak az 
eredményét. Akkor ez egy kényszer volt, és ma már lehet, hogy más lenne, de lehet 
vagyonszerzéssel vagyonvesztést pótolni és reméljük, ez a jövő jövőben még bekövetkezik. 
Bocsánat, ez kimaradt, ez a kínos döntésünk.  
 
További kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és azalábbi határozatot hozta: 
 

99/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

Beszámoló Komló Város Önkormányzat tevékenységeiről a 2019-2024. évi ciklusra 

A Képviselő-testület - a polgármester előterjesztésében, a Jogi, Ügyrendi és Közbeszerzési 
Bizottság, valamint a Humán Bizottság véleményének figyelembevételével - megtárgyalta a 
„Beszámoló a Komló Város Önkormányzat tevékenységeiről a 2019-2024 évi ciklusra” tárgyú 
előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1.) A Képviselő-testülete megismerte Komló Város Önkormányzat tevékenységeiről a 2019-
2024-es önkormányzati ciklusra vonatkozó beszámolóját, azt elfogadja, egyúttal köszönetét 
fejezi ki az eredmények elérésében résztvevő valamennyi szervezet és személy munkáját 
és támogatását.  
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13. sz. napirend 
 

A belvárosi kosárlabdapálya (hrsz: 2438/6) kapcsán a Támogatóval kötött együttműködési 
megállapodás utólagos jóváhagyása és a vagyonkezelői szerződés megkötése 
Előadó: Polics József polgármester  
 
Polics József: Ezt az előterjesztést is csak a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési bizottság tudta 
tárgyalni és elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek. Van-e frakcióvélemény, kérdés, 
hozzászólás igény az újabb fejlesztéshez?  
 
Kérdés, vélemény, hozzászólási igény nem volt. 
 
A polgármester szavazásra bocsátotta a határozati javaslatot, melyet a Képviselő-testület 8 igen 
szavazattal, egyhangúlag elfogadott és az alábbi határozatot hozta: 
 

100/2024. (IX.26.) sz. határozat 
 

A belvárosi kosárlabdapálya (hrsz: 2438/6) kapcsán a Támogatóval kötött együttműködési 
megállapodás utólagos jóváhagyása és a vagyonkezelői szerződés megkötése 

A Képviselő-testület – a polgármester előterjesztésében, a Jogi, ügyrendi és közbeszerzési 
bizottság véleményének figyelembevételével – megtárgyalta „A belvárosi kosárlabdapálya (hrsz: 
2438/6) kapcsán a Támogatóval kötött együttműködési megállapodás utólagos jóváhagyása és a 
vagyonkezelői szerződés megkötése” című előterjesztést és az alábbi határozatot hozza: 
 

1. A Képviselő-testület megismerte az előterjesztés 1. sz. mellékletét képező, a 2438/6. 
helyrajzi számon épülő kosárlabda pálya létesítése tárgyában létrejött együttműködési 
megállapodást és az abban foglaltakat utólagosan jóváhagyja.  
 

2. A Képviselő-testület jóváhagyja, hogy a kosárlabda pálya jövőbeni üzemeltetője és 
költségviselője a Komlói Fűtőerőmű Zrt. lesz és felhatalmazza a polgármestert, hogy a 
feladat ellátására vonatkozó vagyonkezelői szerződést aláírja. 

 
Határid ő: 2024. december 31.  
Felelős: Polics József polgármester 

 
 
Polics József: Mielőtt egy pár gondolattal bezárnám a 2019-2024 éves ciklust szeretnék egy-két 
információt. Tehát kérjük, hogy azok a képviselők, akik a ciklus idejére kapott eszközöket - teljesen 
mindegy, hogy laptop, telefon vagy bármi - nem vásárolják meg, szíveskedjenek az eszközöket 
október 4. péntekig az informatikus kolléganőnél leadni.  
Alpolgármester úr már itt, az előző ciklusbeszámoló napirendnél összegezte ennek az 5 évnek a 
munkáját, és ennek az eredményeit. Ő más szót használt, én azt gondolom, hogy eddig ez egy 
nagyon egyedi ciklus volt, nagyon sok szempontból, és ahogy anyukám szokta mondani mindig az 
történik, ami még nem volt. Tehát úgy kezdődött a ciklus egy egyszerű számtannal, hogy a 7 az 
több, mint az 5. Ilyen, ahogy el is mondta alpolgármester úr, ilyen nem volt még, hogy úgymond 
kisebbségben kellett a város vezetését, kormányzását megoldani. Akkor ez volt az első lépés, 
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ráadásul olyan sem nagyon volt, és erről nekem dokumentumon van, hogy kétszer kellett, hogy 
nyerjek, hogy egy mandátumot kapjak. Tehát ez is egy egyedi dolga volt ennek a ciklus indulásnak. 
Éppen ezért elhúzódott az egész alakuló ülés időpontja minden, és épphogy megalakultunk, jött a 
covid. Jött a covid, az ahhoz kapcsolódó egészségügyi problémával, illetve a jogalkotási dolgokkal, 
tehát csak néztünk, amikor megjelent a veszélyhelyzetről szóló dolog, és az ember először nem is 
értette. Én legalábbis, amikor jegyző úr elém tette, hogy hol, mi a jogszabályi rendelkezés. Hát 
mondom, ez micsoda, hogy van ez? Tehát ez egy tényleg nagyon egyedi dolog volt. Aztán nem 
kellett sokat sajnos várnunk jött a háború. A háború kapcsán a mindenféle elszabadult árak, aminek 
az egyik hatását említette alpolgármester úr a rezsi, ennek kapcsán közvilágítás, egyéb területeken 
korlátozások, de a beruházásoknál is elszabadult a pokol az árakat illetően. Én, ha egy mondatban 
kellene jellemezni ezt az 5 évet, akkor azt tudom mondani, hogy ez egy sikeres 5 év volt. A sikeres 
5 évben sok minden benne van. A korábban felsorolt beruházások zöme még az azt megelőző 
ciklusnak a döntése volt, de a hozzá kapcsolódó, pont az elszabadult árak miatt a hozzákapcsolódó 
ár növekedések, azoknak a kezelése mind erre a ciklusra esett. Én hálát adok a jó Istennek, hogy 
végig bírtam, végig bírtuk csinálni ezt a ciklust ilyen eredménnyel. Megköszönöm mindenkinek a 
támogatását, a segítségét. Elhangzott, igen kellett a többségnek a szavazata. mert a 7 több, mint az 
5, és a minősített döntéshez minimum 7 szavazatra volt szükség. A jellemző az volt, ami a mai 
napon is volt, mindig zöldet mutatott a monitor. Voltak vitás kérdések, számomra az volt a 
megnyugtató, és az egésznek az eredménye is ezt mutatja, hogy mindig voltak olyanok, akik 
megértették, hogy mi a városnak az érdeke, és mindig biztosítva volt vagy a 100%-os többségi 
szavazat vagy az éppen szükséges szavazat. Ezt én köszönöm szépen még egyszer, mert ez 
szolgálta Komló érdekét. Én mindig meg voltam győződve, és mindig azt mondtam, mindenkinek, 
hogy az én ajtóm mindig, mindenki előtt nyitva áll mindenkitől várom azokat a támogató 
javaslatokat és ötleteket, amik Komló város fejlődését szolgálják. Egyet nem tudtam soha 
elfogadni, és ez biztos a véremből, meg az egyébből adódik, nem tudom elfogadni, ha valami 
100%-ban egyértelmű, akkor ott keressük, hogy mivel tudjuk nem egyértelművé tenni. Nem 
szeretem és nem érezte remélem senki soha, hogy nem tudom politikát csinálunk a testületi vagy 
egyéb ülésekből, a politikának megvolt a színtere, és megvolt a helye, de itt Komlóról döntöttünk. 
Komló érdekében és az alá rendeltem én minden alkalommal mindent, és hála Isten ehhez iszonyú 
sok idővel, sok energiával, sok türelemmel sikerült mindig a kulcskérdésekben megszerezni a 
többséget. Elhangzott már az elmúlt 5 év során biztos néhányszor, hogy egy alapdolog, hogy a 
költségvetést az ellenzék nem szavazza meg. De az egy érdekes szituáció lett volna Komló 
esetében, ha ez nem történik meg, és itt nincs meg a megfelelő gondolkodás, a megfelelő 
hozzáállás, mert politikailag ez lenne a sarkos. Nem, hála Isten, Komlón nem így történt. Voltak 
sportban, meg egyéb helyeken nagy „hurrá, hurrá kivéve Komló”, én most arra büszke vagyok, 
hogy igen, kivéve Komló, mert Komló ezt megtudta csinálni megvoltak hozzá megfelelő partnerek, 
a megfelelő segítők. Én büszkén gondolok vissza az 5 évre, még egyszer mindenkinek köszönöm 
a támogatását, segítségét, az idő mindent megszépít. Nem felejtem el azért az induláshoz 
kapcsolódó apró és nagyobb „szurka-piszkákat”, mert azokat sem szabad a jó dolgok mellett 
tanulságképpen elfeledni. Én bízom abban, mert az okos ember más kárán tanul, hogy mindenki 
tanult az indulásnak az érdekességeiből, én biztos, hogy sokat tanultam, és nagyon sok tapasztalatra 
tettem szert, amit másoknak is tudok ajánlani, ha ilyen helyzetbe kerülnek. Én arra biztatok 
mindenkit, hogy legyen büszke erre az 5 évre, és nyugodtan mondja el másoknak is, mert ha mi 
magunk nem leszünk büszkék arra, amit csináltunk, akkor ne várjuk el másoktól, hogy ők büszkék 
legyenek erre. Én a feladatoktól sose féltem. soha nem hátráltam meg a feladatok elől, én 
küzdöttem és küzdeni fogok addig, amíg a Jóisten erőt ad és egészséget hozzá. Bízom abban, 
forintjában, egyéb dolgában nem látjuk még pontosan a következő ciklusnak a dolgait, az előző 
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ciklusban vagy a mostani záródó ciklusban ilyen szempontból egy kicsit jobb helyzetben voltunk, 
dübörgő gazdaság mellett, háború nélkül, járványok nélkül, most egy picit szerényebb időszak 
következik, de terveink, feladataink ennek kapcsán vannak, ezekről majd a jövő heti alakuló ülésen 
adok néhány információt. Az a másik dolog még erre a ciklusra és összességében az elmúlt 14 
esztendőre az, hogy a komlóiak zöme azt mondja, hogy Komló úgy épült úgy fejlődött, mint amikor 
az 50-es 60-as, 70-es években a dübörgő Komló építési időszaka volt. Ez külön büszkeséggel tölt 
el, de nem azt jelenti, hogy hátra dőlhetünk, mert van feladatunk bőven. Én még egyszer köszönöm 
mindenkinek az 5 éves munkáját, és az elköszönőktől szeretnék külön egy kis ajándékkal 
elköszönni, egy kis emléket adni, hogy 5 évig szolgálták Komló városát. Mindenkinek nagyon jó 
egészséget, sok örömet, szeretetet és boldogságot kívánok a mindennapi életében. Mielőtt átadnám 
az ajándékokat tájékoztatom a jelenlévőket, hogy az alakuló ülés 1 hét múlva, 16 órakor tervezzük, 
bízom abban, hogy mindenki el tud jönni. 
Még egyszer köszönöm a képviselő-testület munkáját és az ülést 16 óra 8 perckor bezárom. 
 
 
 
 

K.m.f. 

 
 dr. Vaskó Ernő        Polics József 
címzetes főjegyző       polgármester 

 


